
 
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Hjallerup 
Tidspunkt: torsdag d. 16. marts kl. 17.00 - 19.30 

Sted: Hjallerup Skole – Mødelokale 30  
 

 
Deltagere: 

 
Forældre: 

• Heidi Selmer Pedersen (HJ) 

• Anne Berg Aaen (HJ) 

• Annika Birkkjaer Nielsen (HJ) - A 
 

 
Personale/ledelse: 

• Lisbeth Egebjerg Voldby (HJ) 

• Michael Ring Nielsen (HJ) 

• Rie Dam Vineke (HJ) 

 
Elever: 

• Eva Lykke Kiilsholm Ørum (HJ) 

• Frederik Møller Andersen (HJ) 

Emne Ansvarlig 
Mål 

(Hvad vil vi gerne opnå?) 

 
Orientering

/ 
Drøftelse 

 

 
Indstilles til 
behandling 
i Distrikts- 

SKB 
 

Planlægning 
(Hvem gør hvad og hvornår?) 

Opfølgning 
(Hvornår vil vi følge op) 

 
Kl. 17.00-17.05 

• Velkomst og gennemgang af 
dagsorden 

 

MR/RD 

 
At få en god start på 
mødet, hvor der er 
mulighed for at få vendt 
forventninger til dagen 
  

    

 
Kl. 17.05-17.20 

• Nyt fra elevrådet 
o Status på 

elevrådsarbejdet lige nu 
o Ønsker fra elevrådet 

▪ Indkøb 
▪ Indsatser 
▪ Andet 

 
 
 
 
 

Britta, 
Eva, 

Frederik 

At give eleverne mulighed 
for at inddrage 
skolebestyrelsen i deres 
arbejde 

O/D  

 
Elevrådet har snakket om 
ønsker fra de forskellige klasser. 
 
Elevrådet har ønsker om:  

• Et digitalt ur i skolegården 
ud for 30’er fløjen 

• 4. årgang ønsker papir i 
stedet for blæser til at tørre 
hænderne på toiletterne 

• Overlægger eller net på 
fodboldmålene 

• Pumpe til boldene 

 
MR og RD drøfter muligheden for 
at imødekomme elevrådets 
ønsker. Inviterer herefter Britta 
og Eva til et møde om 
mulighederne. 
 
 
 



 
 

• Vandautomat ved 
4.klasserne 

• Større udvalg i boden (fx 
müeslibar – er 
imødekommet) 

• Net til bordtennisbordene i 
50’er fløjen 

 
Elevrådet har været med til at 
planlægge og afholde fastelavn i 
indskolingen. 
 
Elevrådet har tilbudt at hjælpe 
til skolefesten i indskolingen og 
mellemtrinet ved at bemande 3 
salgssteder. 
 
Distriktselevråd: 
Eva har deltager i møde i 
distriktselevrådet. Der var 
følgende på dagsordenen: 

• Orientering om hvad 
sker der i elevrådene på 
de enkelte skoler 

• Pizza 

• Info fra ledelsen og 
bestyrelsen 

• Kort snak om UMR 
(Undervisningsmiljørepr
æsentanter) 

 

 
Kl. 17.20-17.45 
Sparring – ledelse / forældre / 
elever 

• Skoleboden – indhold, 
priser, kvalitet og økonomi 

 

MR/RD 

 
Vi vil gerne have sparring 
med skolebestyrelsen ift. 
skolebodens varer, priser 
og kvalitet 
 
Vi vil desuden gerne have 
sparring ift. en principiel 

O/D/B  

 
Bestyrelsen er enige om, at 
skoleboden har et godt udvalg 
til rimelige priser.  
 
Skoleboden fungerer som et 
godt supplement til madpakken. 
 

 
MR og RD drøfter med elevrådet 
om der kan gøres noget for at 
mindske køen. Der kan evt. laves 
en undersøgelse blandt eleverne 
ift. pris og kvalitet og 
tilgængelighed.  
 



 
 

drøftelse af skolebodens 
drift og økonomi 
 
Vi ønsker desuden en 
drøftelse, om vi gennem 
elevrådet skal igangsætte 
en undersøgelse af 
skolebodens tilbud, så vi 
har noget at træffe 
beslutning på baggrund af 
  

Skolebestyrelsen var enig i, at 
rettesnoren ”sund fornuft” er 
fin, når det skal besluttes, hvad 
der kan/må sælges i 
skoleboden.  
 
Skoleboden bør ikke give et 
egentligt overskud, men skal 
gerne kunne hvile i sig selv, så 
nyanskaffelser og 
vedligeholdelse af hvidevarer 
kan dækkes. 
 
Nogle elever oplever, at der 
nogle gange er meget kø ved 
skoleboden. 
 

 

 
Kl. 17.45-18.25 

• Orienteringer fra ledelsen 
o Renovering/ombygning 
o Skoleårets planlægning 

▪ Oplæg 
 

MR/RD 

 
At give ledelsen mulighed 
for at orientere bestyrelsen 
om aktuelle opgaver 
 
At give skolebestyrelsen 
mulighed for at have 
indflydelse på den retning, 
som Hjallerup Skole skal 
bevæge sig i indenfor 
udvalgte temaer 
 
At få orienteret bestyrelsen 
om de tanker, som ledelsen 
har gjort ift. planlægningen 
af skoleåret 2023/2024 
 

O/D/B 

Der er en 
bekymring 
ift. at 
eleverne og 
det 
tilknyttede 
personale i 
de nye 
lokaler i 
SFO-
bygningen 
bliver 
afkoblet fra 
resten af 
skolen. 
Dette 
ønsket 
drøftet i 
distriktsbes
tyrelsen. 
 

 
Renovering /ombygning 
 
Der er fuld gang i etablering af 
de nye toiletter i indskolingen 
 
Der er gang i planlægningen af 
fase 1-4. 
 
Fase 1: 
Etablering af 3 
klasselokaler/delelokaler i 
SFOén 
 
Fase 2:  
Etablering af nyt 
billedkunstlokale  
 
Fase 3: 
Etablering af et samlet lokale til 
håndværk- & design 
 
Fase 4: 

 
Renovering /ombygning 
Bekymring for SFO-fløjens 
tilknytning til resten af skolen 
løftes til distriktsskolebestyrelsen. 
 
Planlægning af næste skoleår 
Skolens ledelse planlægger 
skoleåret 2023/2024. 



 
 

Etablering af 3 ekstra 
klasselokaler i den nuværende 
billedkunstfløj 
 
Der er en bekymring ift. at 
eleverne og det tilknyttede 
personale i de nye lokaler i SFO-
bygningen bliver afkoblet fra 
resten af skolen. Dette ønsket 
drøftet i distriktsbestyrelsen. 
 
Planlægning af næste skoleår 
 
Hjallerup Skole vokser med ca. 
20 elever til kommende skoleår 
og går fra 29 til 30 klasser.  
 
Ledelsen fremlagde oversigt 
over arbejdet med 
planlægningen af skoleåret 
23/24 
 
Ledelsen orienterede om en ny 
organisering af PLC fra næste 
skoleår. Organiseringen er lavet 
på baggrund af den nye 
bekendtgørelse for PLC, samt 
tanker om, hvordan Hjallerup 
Skole forbereder sig bedst ift. 
omorganisering af 
specialundervisningsområdet, 
der er en del af projektet ”Den 
mangfoldige folkeskole”. 
 

 
Kl. 18.25-18.30 

• Pause 
 
 
 

 

 

    



 
 

 
Kl. 18.30-19.00 

• Udeområder 
o Status på møderne med 

legepladsleverandører 
▪ Elverdal 
▪ Kompan 
▪ Uniqa 

 
MR 

 
At få drøftet hvilket forslag 
til udeområder, som 
bestyrelsen finder bedst. 
 
At få drøftet og besluttet 
næste skridt i arbejdet 

O/D/B  

 
Bestyrelsen blev præsenteret 
for de 3 forslag til indretning af 
udeområderne. 
 
Elverdal (1.695.000): 
Konfiguration af legepladsen for 
alle (elverdal.dk) 
 
Kompan (2.755.049,39) 
 
Uniqa (2.460.222,50) 
 
Bestyrelsen var enige med 
skolens ledelse om at arbejde 
videre med tilbuddet fra 
Elverdal. 
 

 
Ledelsen aftaler processen med 
Elverdal og involverer bestyrelse, 
elever og medarbejderne 
undervejs.  

 
Kl. 19.00-19.20 

• Forældrehenvendelser – 
fast punkt 
o Astronomisk forening 
o Arbejdet med klassers 

trivsel og 
sammenhængskraft 

o Andre? 
 

ALLE 

 
At få drøftet, fulgt op på og 
givet tilbagemelding på de 
forældrehenvendelser som 
bestyrelsen har modtaget 
siden sidste møde. 

O/D/B  

 
Astronomisk forening 
Henvendelse fra Astronomisk 
forening ift. om skolen bruger 
observatoriet, eller om der er 
en interesse for at benytte det.  
 
Skolen benytter ikke 
observatoriet, da 
naturfagslærerne ikke har 
kendskab til anvendelsen af 
udstyret. Der kunne på sigt godt 
være en interesse i at lære at 
bruge udstyret. 
 
Arbejdet med klassers trivsel og 
sammenhængskraft 
Henvendelse ift. hvordan man 
som forældre kan blive 
inddraget i samarbejdet om 
klassens trivsel.  
 

  
Anne giver en tilbagemelding til 
astronomisk forening og beder 
dem kontakte MR. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forældrene orienteres løbende 
om det arbejde der foregår i 
klasserne.  
 
 
  

https://elverdal.dk/builder/
https://elverdal.dk/builder/


 
 

Hjallerup Skole er altid 
interesserede i at inddrage 
forældrene mest mulig om de 
ting, som foregår på skolen og i 
de enkelte klasser. Dette gøres 
blandt andet gennem: 

• At klasseforældrerådene 
bliver adspurgt om punkter 
til dagsordenen på 
forældremøderne i starten 
af skoleåret 

• Alle klassens forældre 
orienteres om resultaterne 
af de nationale 
trivselsmålinger samt de 
indsatser det besluttes at 
arbejde med på baggrund af 
undersøgelserne 

• Skole-/hjemsamtalerne 
hvor der i 0.-1. årgang 
afholdes en samtale mere 
end det er besluttet 
kommunalt set. 

 
Der kan selvfølgelig opstå behov 
for orientering og inddragelse 
ud over dette. Hjallerup Skole er 
altid interesseret i at høre fra 
forældrene, hvis der er brug for 
at få snakket sammen. Skolen 
vil gerne bidrage til at findes 
fælles løsninger indenfor de 
rammer der ligger ift. for 
eksempel tavshedspligt.  
 
Hjallerup Skole ønsker altid det 
gode tætte samarbejde med 
forældrene.  
 
 



 
 

 
Høring vedr. ferieplanen 
2024/2025 
 

ALLE 

 
At få givet høringssvar til 
ferieplanen for skoleåret 
2024/2025 
 

D/B B 

 
Skolebestyrelsen finder, at der 
er en uhensigtsmæssig fordeling 
af skoledage i perioden med 
Kristi Himmelfart 29/5-1/6, 
grundlovsdag 5/6 og pinse 7/6-
9/6. 
Der er en særlig 
opmærksomhed på fredag d. 
6/6, hvor man gerne vil have, at 
eleverne har en fridag. 
 
Der peges derfor på, at der også 
holdes fri fredag d. 6/6-2025, 
den manglende skoledag kan så 
bruges til at afkorte elevernes 
sommerferie i august.  
 
Da der i den nuværende 
ferieplan er skolestart på en 
mandag, finder 
skolebestyrelsen det 
uhensigtsmæssigt kun at flytte 
en enkelt dag, så det foreslås, at 
eleverne starter i skole torsdag 
d. 8/8. 
 
Den ekstra skoledag indhentes 
så ved, at eleverne går på 
juleferie en dag tidligere, så den 
første fridag i juleferien er 
fredag d. 20/12. 
 

 
MR sammenfatter et høringssvar, 
som sendes til Peter Rasmussen. 

 
Kl. 19.20-19.30 
Afrunding og punkter til næste 
gang 

o Hvad har været godt 
ved mødet i dag? 

ALLE 

 
At der bliver mulighed for 
at få samlet op på dagens 
møde. 

D  

 

Det var et godt møde       Der 
var desværre ikke tid til at få 
drøftet punkter til dagsordenen 
for det næste møde. 

 
 



 
 

o Hvad tager vi med os fra 
mødet? 

 

 
 
 
Kommende punkter 

- Værdigrundlag 
- Fælles møde mellem 

lokalskolebestyrelsen 
og klasseforældreråd 

- Orientering af 
forældrene om 
skolebestyrelsens 
arbejde 

 

 

 

  

  

 


